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SVENSKA HEMSLÖJDSFÖRENINGARNAS RIKSFÖRBUND 
Protokoll fört vid Svenska Hemslöjdsföreningarnas Riksförbunds ordinarie förbundsstämma den 24 

maj 2025 i Falun.  

Närvarande: 49 valda ombud för de till Svenska Hemslöjdsföreningarnas Riksförbund, SHR, anslutna 
medlemsorganisationerna samt åhörare, styrelseledamöter och personal.  

§ 1.  Öppnande av stämman
Ordförande Lena Lundkvist hälsade välkommen och förklarade stämman öppnad.

Kungabrevet  
Förbundsstämman skickar traditionsenligt en hälsning till förbundets Höge Beskyddare HM 
Konungen.  

§ 2.  Val av ordförande för stämman
Förbundsstämman beslutade att välja Birgitta Andersson till ordförande och Malin Antonsson till vice
ordförande för förbundsstämman.

§ 3.  Anmälan av styrelsens val av protokollförare
Lena Lundkvist anmälde styrelsens val av Per Erik Kaj till sekreterare för förbundsstämman.

§ 4.  Fastställande av röstlängd
Röstlängden fastställdes med 49 ombud.1

§ 5.  Val av två personer att jämte ordförande justera stämmans protokoll, tillika 

rösträknare   
Lena Mårtensson, Halland, och Carola Gunnarsson, Västmanland, valdes att jämte ordföranden 
justera dagens protokoll samt att vara rösträknare. 

§ 6.  Fastställande av föredragningslista
Förbundsstämman beslutade att fastställa föredragningslistan2.

§ 7.  Fråga om stämman utlysts i behörig ordning
Lena Lundkvist föredrog kallelseförfarandet. Förbundsstämman fastställde att stämman utlysts i
behörig ordning.

§ 8.  Redovisning och verksamhetsberättelse för 2023 och 2024
Ebba Bjelkenkrantz föredrog årsredovisningarna34. Föreningen Folkspel har bägge året bidragit med
pengar man delar ut till sina medlemsorganisationer. Resultatet för 2023 var ett minus på 893.000 kr,
till största delen beroende på implementeringen av ett nytt medlemsregister som har lägre löpande
kostnader för framtiden. Budgeten för 2023 var underfinansierad beroende på nedskärningen av
statsbidraget där man bland annat fick dra ner på kommunikatörstjänsten.

2024 innebar ett överskott på 426.000. Den största posten var en återbetalning av ett lån till 
mediabolaget. Lånet är därefter helt återbetalat under 2025.  

1 Röstlängd 
2 Föredragningslista 
3 Årsredovisning 2023 
4 Årsredovisning 2024 
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Det egna kapitalet är 2.400.000 kr, varav 400.000 är öronmärkta pengar till stipendier och projekt. 
Relationen mellan tillgångar och eget kapital påverkas av att medlemsavgifterna i det nya systemet 
passerar genom riksorganisationen.  

Kansliet har flyttat till mindre lokaler vilket innebär lägre löpande kostnader. 

Linnea Trudevall frågade om minskningen av föreningsstödet mellan åren. Svaret är att det beror på 
kostnaderna för det nya medlemsregistret. 

Maria Jakobsson föredrog verksamhetsberättelserna56. 2023 arbetade man hårt med besparingar och 
det nya medlemsregistret. Utöver de interna frågorna arbetade man med hjälp av återstartsbidraget 
i ett barn- och unga-projekt mm. En redovisning av ett nordiskt projekt ska läggas ut på hemsidan. 

2024 kunde arbetet bli mer utåtriktat. Skogens material med ett häfte, slöjdstigar, webinarier och 
föreningsdagen på Skansen var ett av ämnena. SHR yttrade sig över flera utredningar och arbetade 
med utåtriktad information om hemslöjden. En serie webinarier om att vara förtroendevald i 
föreningar genomfördes. Gesäll och mästarbrev delades ut liksom stipendier. 

Årsredovisningar och verksamhetsberättelser för 2023 och 2024 lades med godkännande till 
handlingarna. 

§ 9.  Revisorernas berättelser
Rose Ericsson föredrog revisorernas berättelser78. Revisorerna tillstyrker att förbundsstämman
disponerar vinsten enligt förslaget i förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter
ansvarsfrihet för räkenskapsåren.

Revisorernas berättelser lades till handlingarna. 

§ 10.  Fastställande av resultat- och balansräkning för 2023 och 2024
Resultat- och balansräkningarna för 2023 och 2024 fastställdes.

§ 11.  Beslut i anledning av förbundets vinst eller förlust enligt den fastställda

balansräkningen för 2023 och 2024  
Resultatdispositionen fastställdes enligt balansräkningen. Resultaten för 2023, -893.070 kr och 2024, 
+426.075 kr balanseras i ny räkning.

§ 12.  Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen
Beslutades bevilja den avgående styrelsen ansvarsfrihet för den gångna perioden.

§ 13.  Anmälan av resultat- och balansräkning för 2023 och 2024 gällande stiftelserna
Ebba Bjelkenkrantz anmälde resultat- och balansräkningarna för Bo Hammarskjölds Stiftelse910,

Textilkonstnärinnan Märta Gahns Stiftelse1112, Carl Lamberths Stiftelse1314 och Ingeborg Strömbergs

5 Verksamhetsberättelse 2023 
6 Verksamhetsberättelse 2024 
7 Revisorernas berättelse 2023 
8 Revisorernas berättelse 2024 
9 Resultat- och balansräkning för Bo Hammarskjölds Stiftelse 2023 
10 Resultat- och balansräkning för Bo Hammarskjölds Stiftelse 2024 
11 Resultat- och balansräkning för Textilkonstnärinnan Märta Gahns Stiftelse 2023 
12 Resultat- och balansräkning för Textilkonstnärinnan Märta Gahns Stiftelse 2024 
13 Resultat- och balansräkning för Carl Lamberths Stiftelse 2023 
14 Resultat- och balansräkning för Carl Lamberths Stiftelse 2024 
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Stiftelse1516. Värdet har ökat med 16 % till 8,4 miljoner under perioden. Informationen lades till 
handlingarna.  

 

(Ordföranden genomförde ett upprop av antal ombud per medlemsorganisation.) 

 

§ 14.  Bestämmande om ersättning till personer som väljs till ledamöter eller 

suppleanter i förbundets stadgeenliga organ 
Ann-Sofie Magnér föredrog valberedningens förslag17 om oförändrade arvoden, dvs 800 kr per 
sammanträde till samtliga ledamöter och därutöver 10.000 kr per år till ordförande och 7.000 kronor 
per år vardera till 1e o 2e vice ordförande. Rese- och traktamentsersättningar enligt det statliga 
regelverket. 

Beslutades i enlighet med valberedningens förslag. 

§ 15.  Val av förbundsordförande, 1e vice förbundsordförande och 2e vice 

förbundsordförande 
Lena Lundkvist omvaldes enhälligt till ny förbundsordförande för två år. 

Elisabeth Bjar omvaldes till 1e vice ordförande för två år. 

Joanna Stridh, tidigare styrelseledamot, nyvaldes till 2e vice ordförande för två år. 

§ 16.  Val av övriga styrelseledamöter samt suppleanter 
AnnaSara Perslow och Maria Eklind omvaldes för fyra år. David Falk nyvaldes för fyra år. Helena 
Åberg valdes till ledamot för två år. Till 1a suppleant valdes Lotta Ahlvar, omval. Till 2a suppleant 
Anne-Marie Lindén, omval, och till 3e suppleant Carl-Johan Vahlén, nyval. Samtliga för två år. 

Elise Tullnär Nilsson och Anny Liivamäe kvarstår i ytterligare två år. 

§ 17.  Val av två revisorer jämte suppleanter  
Rose Ericsson, ordinarie, och Lena Påhlman, ersättare, omvaldes till förtroendevalda revisorer till 
2027.  

Ebba Bjelkenkrantz informerade om att en ny upphandling har genomförts eftersom Håkan 
Andersson gått i pension efter att ha varit auktoriserad revisor i tio år. Till auktoriserad revisor utsågs 
Öhrlings PricewaterhouseCoopers med Deborah Harbrecht som ansvarig.  

§ 18.  Val av ledamöter till Sätergläntan 
Anna Kjellander föredrog valberedningens förslag.18 Till ordförande för två år nyvaldes Marie 
Fagerlind.  Till ledamöter för två år omvaldes Magnus Wink och nyvaldes Maria Sidén. Camilla von 
Braun-Scardigno valdes till ersättare för två år. 

Till förtroendevald revisor i Sätergläntan omvaldes Annika Havas med Lena Påhlman som ersättare. 

 
15 Resultat- och balansräkning för Ingeborg Strömbergs Stiftelse 2023 
16 Resultat- och balansräkning för Ingeborg Strömbergs Stiftelse 2024 
17 Valberedningens förslag 
18 Valberedningens förslag till Sätergläntans styrelse 
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§ 19.  Val av valberedning
Torbjörn Lindström Västra Götaland, Gun Hedlund Gävleborg, Ann-Sofie Magnér Skåne, Maria
Neijman Stockholm och Per Erik Kaj Dalarna valdes till valberedning med Torbjörn Lindström som
sammankallande.

- - - Stämman ajournerades i 15 minuter - - -

§ 20.  Rapporter från styrelsen
a) Uppföljning av motioner från förbundsstämman 2021

1. Hemslöjden behöver ett digitalt språng (Gästrike Hälsinge Hemslöjdsförbund)19

Elisabeth Bjar föredrog rapporten

Noterades att stämman tagit del av rapporten.

2. Olycksfallsförsäkring (Västmanlands Hemslöjdsförbund)20

Elisabeth Bjar föredrog rapporten. En gemensam olycksfallsförsäkring finns från 2024.

Noterades att stämman tagit del av rapporten.

b) Rapport kring länsförbundens och lokalföreningarnas stadgerevidering, utifrån beslutet på

förbundsstämman 201921

Lena Lundkvist föredrog rapporten. Vid ordförandekonferensen i augusti 2024 var man överens om 
att slutföra arbetet inför stämman. Sju länsförbund har dock inte lyckats med detta. Stadgarna från 
2019 tydliggjorde organisationsstrukturen. Fler lokalföreningar behöver kunna bli medlemmar i 
länsförbund. Kraven för statsbidrag har skärpts i och med den nya lagen om demokrativillkor för
statliga bidrag. Därför är det viktigt att ändamålet som beskrivs i normalstadgarna finns med på alla
nivåer i organisationen. Slutligen finns det ett moralargument: Fattade beslut ska genomföras. Lena
uppmanade de återstående organisationerna att snarast genomföra arbetet.

Carola Gunnarsson uppmanade de närvarande att slutföra stadgerevisionen. Både länsförbund och 
lokalföreningar kommer framöver att möta samma krav i regioner och kommuner. Deltagarna 
uppmanades att höra av sig och be om hjälp om man behöver det. 

Rapporten lades till handlingarna. 

§ 21.  Motioner
a) Gästrike-Hälsinglands Hemslöjdsförbund angående medlemspris på aktiviteter

Maria Jirgl yrkade bifall till motionen22 som föreslår att ett medlemskap i SHR ska gälla för att få 
medlemspris på alla aktiviteter inom SHR oavsett lokalförening. 
Lena Lundkvist föredrog förbundsstyrelsens yttrande23 och yrkade avslag eftersom SHR inte kan 
besluta över medlemsföreningars prissättning. 
Carina Lindberg från Västerbotten frågade om det är fritt fram för länsförbund och lokalföreningar 
att besluta om samarbeten i motionens anda. Svaret är ja. 
Beslutades avslå motionen. 

b) Medelpads Hemslöjd avseende medlemsavgift vid medlemskap i flera föreningar.

Anna Nilsson, nyvald ordförande i Medelpad, yrkade bifall till motionen24 som i första hand vill att 
den som är medlem i flera föreningar endast ska betala en förbundsavgift. 

19 Uppföljning av motion till föregående stämma angående Hemslöjden behöver ett digitalt språng 
20 Uppföljning av motion till föregående stämma angående olycksfallsförsäkring 
21 Rapport från styrelsen gällande pågående stadgerevision 
22 Motion från Gästrike-Hälsinglands Hemslöjdsförbund 
23 Förslag till svar på motion från Gästrike Hälsinge Hemslöjdsförbund 
24 Motion från Medelpads Hemslöjd  
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Lena Lundkvist föredrog svaret25 och yrkade avslag på motionen. Men styrelsen vill visa respekt för 
motionens intentioner genom att lite utförligare informera om konsekvenser och möjligheter. Sarah 
Eriksson och Ebba Bjelkenkrantz informerade om de kostnader och problem som motionen skulle 
innebära för medlemsregistret och ekonomihanteringen, liksom att SHRs intäkter skulle minska. 
Maria Jacobsson kompletterade med att det skulle gå att genomföra förändringen, men att 
kostnaderna för omställning skulle bli höga. Om man som enskild blev medlem i SHR skulle det 
innebära att man övergav principen att man blir medlem i en lokalförening, dvs att demokratin i 
organisationen skulle centraliseras. Det skulle kräva nya stadgar. 
Lisbeth Lindholm Vahtras frågade hur många personer det handlar om. Svaret är att det rör sig om 
några hundra. 
Brita Dixelius frågade om det är ett problem för rikskansliet att personer är med i flera föreningar. 
Svaret är nej. Tvärtom vill SHR ha så många medlemmar som möjligt. 
Beslutades avslå motionen. 

§ 22.  Fastställande av årsavgift till SHR
Lena Lundkvist föredrog förslaget till årsavgift till förbundet för 2027 och 202826. SHR har begärt hos
Nämnden för hemslöjdsfrågor att få kompensation för löne- och kostnadsökningar, men inte fått
gehör. Styrelsen ser det som nödvändigt att höja avgiften med 20 kr.

Förslaget är 
- att årsavgiften till SHR för 2027 och 2028 höjs från 110 kr till 130 kr för organisationsmedlemmar

och enskilda medlemmar.
- att årsavgiften för familjemedlemskap höjs från 150 till 170 kronor.
- att för ungdom upp till 25 år betalas ingen avgift till förbundet, men att rekommendationen är en

medlemsavgift om 100 kronor.
- att såväl familjemedlemmar som barn och ungdom räknas som fullvärdiga medlemmar.

Stämman beslutade i enlighet med förslaget. 

§ 23.  Beslut om verksamhetsinriktning för 2026-2027
Maria Jacobsson föredrog förslaget till gemensam verksamhetsinriktning27. Inriktningen är för hela
organisationen gemensamt. Den nya inriktningen har diskuterats på ordförandekonferensen i
augusti, föreningsdagen i november och en digital ordförandekonferens under våren. Inriktningen
inleds med begreppen Värva och Värna som en sammanfattning av de tre verksamhetsområdena.

Beslutades fastställa verksamhetsinriktningen för 2026-27. 

§ 24.  Nästa förbundsstämma
Beslutades hålla nästa förbundsstämma till den 29 maj 2027. Kansliet kommer att utvärdera
formerna för stämman innan man beslutar om uppläggningen med program för flera dagar.

§ 25.  Övriga ärenden
Inga övriga ärenden fanns.

Stämman ajournerades för lunch under 90 minuter för att ge möjlighet att titta på världsarvet Falu 
Gruva. 

25 Förslag till svar på motion från Medelpads Hemslöjd 
26 Styrelsens förslag angående årsavgift till riksförbundet 2027 och 2028 
27 Förslag verksamhetsinriktning 2026-27 
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§ 26.  Avtackningar
Lena Lundkvist avtackade Håkan Liby och Emma Andersson som lämnat styrelsen men inte var
närvarande.

Anna Kjellander avtackades för sitt arbete i valberedningen liksom Maria Holmerin Nord som dock 
inte var närvarande. Även presidiet avtackades. 

Agneta Carlson tilldelades Svenska Hemslöjdsföreningarnas Riksförbunds silvermedalj. Motiveringen 
framhöll bland annat hennes stora engagemang för slöjden och att hon varit en viktig kunskaps-
brygga för nya medarbetare på kansliet. För framstående insatser inom hemslöjdens område, för 
främjande av hemslöjd och för mångårigt samt skickligt hemslöjdsarbete tilldelas hon silvermedaljen. 

Agneta hyllades med stående ovationer. 

§ 27.  Mötet avslutas
Lena Lundkvist tackade för förtroendet som förbundsordförande.

Birgitta Andersson tackade för hjälpen i genomförandet och förklarade stämman avslutad. 

Efter mötet informerade kansliet och tidningen Hemslöjd om aktuella frågor. 

Dag som ovan 

Per Erik Kaj Birgitta Andersson Malin Antonsson  
Sekreterare Mötesordförande  Vice mötesordförande 

Lena Mårtensson Carola Gunnarsson 
Justerare   Justerare 
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                    Svenska Hemslöjdsföreningarnas Riksförbund skickade dokumentet.


                

                
                
                    Lena Mårtensson fick åtkomst.
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                    Lena Mårtensson öppnade för första gången.
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                    Lena Mårtensson signerade.


                

                
                
                    Carola Gunnarsson fick åtkomst.
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                    Carola Gunnarsson öppnade för första gången.


                

                
                

            

            
            
                
                    2025-06-0317:19:02
                    Carola Gunnarsson signerade.


                

                
                
                    Birgitta Andersson fick åtkomst.
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                    Birgitta Andersson öppnade för första gången.
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                    Birgitta Andersson signerade.


                

                
                
                    Malin Antonsson fick åtkomst.
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                    Malin Antonsson öppnade för första gången.
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                    Malin Antonsson signerade.


                

                
                
                    Per Erik Kaj fick åtkomst.
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                    Per Erik Kaj öppnade för första gången.
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                    Per Erik Kaj signerade.
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                    Alla undertecknare har signerat.


                

                
                

            

            
        

    





